

Title (en)

STICK-TYPE DEVICE FOR APPLYING COSMETIC MATERIALS.

Title (de)

STIFTFÖRMIGE VORRICHTUNG ZUR APPLIKATION KOSMETISCHER MASSEN.

Title (fr)

DISPOSITIF EN FORME DE BATONNET POUR L'APPLICATION DE MATIERES COSMETIQUES.

Publication

**EP 0191832 A1 19860827 (DE)**

Application

**EP 85904225 A 19850817**

Priority

DE 3430582 A 19840820

Abstract (en)

[origin: DE3430582A1] The device described (2) for applying cosmetic materials comprises a shell (1) inside which is arranged a column of cosmetic material which can be raised by a lifting device. The ejection end of the shell is closed with a top portion (4) which carries an applicator material (7) on at least one part of its surface for receiving and subsequent application of the cosmetic material, and possesses outlet openings (5' and 5'') for the outlet of the cosmetic material from the shell to the applicator material. This ensures that the cosmetic material reaches the applicator material in a dosable quantity when the raising mechanism is actuated and stays there, available for subsequent application. The applicator material can be an overlay which covers totally or partially the top portion and consists of a penetrable fibre material or foam for the cosmetic material, but also of a pack of flock material or of brush hairs which covers partly or totally the top portion. The outer contour of the applicator material is determined by the outer contour of the top portion and possesses preferably both slightly-curved to flat-surface regions, as well as regions with imprinted points or edges. In this way the cosmetic material can be applied with the same device or without additional accessories, either flat or in lines, without the outer contour changing during its use. The device is suitable for all types of cosmetic materials i.e. both for hard materials (e.g. eyebrow pencils) and for pasty-waxlike materials (e.g. lipsticks) and for creamy-soft materials (e.g. rouge, eye shadow). The position, size and form of the outlet openings in the top section can be adapted to the relevant requirement; for hard materials, however, care must be taken that the largest radial distance to the outlet openings from the axis of the shell is not smaller than the radius of the column of cosmetic material. Furthermore, it is advantageous that the inner edges of the outlet openings for hard materials are designed in the form of scrapers.

Abstract (fr)

Le dispositif décrit (2), pour l'application de matières cosmétiques, comporte une enveloppe (1) à l'intérieur de laquelle est disposée une colonne de matières cosmétiques qui peut être remontée par un dispositif conçu à cette fin. L'extrémité d'éjection de l'enveloppe est fermée par une partie supérieure (4) qui porte sur au moins une partie de sa surface un matériau d'application (7) pour recevoir et ensuite appliquer la matière cosmétique, et possède des ouvertures de sortie (5' et 5'') pour l'éjection de la matière cosmétique de l'enveloppe depuis l'enveloppe au matériau d'application. Ainsi, on garantit que la matière cosmétique atteint le matériau d'application en quantités dosables lorsque le mécanisme de remontée est actionné, et qu'elle y reste, disponible pour une application ultérieure. Le matériau d'application peut être une couche de couverture qui recouvre totalement ou partiellement la partie supérieure et est composée d'un matériau pénétrable en fibre ou en mousse pour la matière cosmétique, mais aussi d'un paquet de matériau à flocons ou de soies, qui couvre partiellement ou totalement la partie supérieure. Le contour extérieur du matériau d'application est déterminé par le contour extérieur de la partie supérieure et possède de préférence des parties légèrement recourbées et à surface plate, ainsi que des parties avec une impression à points ou des rebords. De cette manière la matière cosmétique peut être appliquée avec le même dispositif ou sans accessoires supplémentaires, soit à plat soit en traits, sans que le contour extérieur change lors de son utilisation. Le dispositif convient pour tous types de matières cosmétiques, c. à d. à la fois pour des matières dures (p. ex. des crayons pour sourcils) et pour des matières pâteuses/en forme de cire (p. ex. du rouge à lèvres) et pour des matières molles et crémeuses (p. ex. du rouge et du fard pour paupières). La position, la taille et la forme des ouvertures de sortie dans la partie supérieure peuvent être adaptées au besoin; pour les matières

IPC 1-7

**A45D 40/26**

IPC 8 full level

**A45D 40/26** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A45D 40/26** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 8601085A1

Cited by

DE10246379A1; DE10246379B4

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 3430582 A1 19860227**; AU 4771185 A 19860307; AU 578492 B2 19881027; CA 1259010 A 19890905; DE 3576110 D1 19900405;  
DE 3590380 D2 19860918; EP 0191832 A1 19860827; EP 0191832 B1 19900228; ES 547033 A0 19860901; ES 8608836 A1 19860901;  
JP S61503011 A 19861225; WO 8601085 A1 19860227; ZA 856310 B 19861029

DOCDB simple family (application)

**DE 3430582 A 19840820**; AU 4771185 A 19850817; CA 488999 A 19850819; DE 3576110 T 19850817; DE 3590380 T 19850817;  
DE 8500281 W 19850817; EP 85904225 A 19850817; ES 547033 A 19850820; JP 50378185 A 19850817; ZA 856310 A 19850820